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(Det talte ord gælder) 

[Uddrag af talen på Udlændinge og Integrationsudvalgets område] 

… 

Ingen kan alt – men alle kan noget. 

 

*** 

 

Det gælder også mennesker, som ikke er født i Danmark. Men som er kommet hertil på flugt fra krig eller 

konflikt. 

Hver har sin historie. Sine drømme. Sine mareridt. 

Jeg ville ønske, at vi kunne hjælpe hver og en. 

Men det kan vi ikke. Antallet betyder noget. 

Derfor har regeringen og Dansk Folkeparti strammet udlændingepolitikken. 

Sammen med en forstærket indsats i EU har vi bragt asyltallet ned. I 2017 var tallet det laveste i ni år. 

Den indsats vil vi fortsætte. Krigsflygtninge, som kommer til Danmark skal mødes med hjælp og tryghed. Men 

også med klare forventninger. 

For det første en forventning om, at husly er midlertidigt. 

Når behovet for beskyttelse ophører, skal man rejse hjem igen. Hjælpe med at genopbygge sit hjemland. 

Sådan må det være. 

For det andet en forventning om, at man som udgangspunkt forsørger sig selv, mens man er her.  

Regeringen har indgået en trepartsaftale med arbejdsmarkedets parter, som medvirker til, at langt flere er i 

arbejde. Siden valget er andelen af flygtninge, som er i job – efter tre år i Danmark – fordoblet. 

Det er et kæmpe skridt fremad. Ikke mindst for den enkelte – uanset hvor ens fremtid ligger. 

Men én ting er sikkert. Ingens fremtid skal ligge i en ghetto. 

I alt for mange år, har man stillet alt for få krav til de udlændige, som kom til landet. 
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Offentligt



Accepteret at mange klumpede sig sammen. I en lukket verden. Uden ordentlig kontakt til resten af samfundet. 

Den går ikke længere. 

Regeringen har fremlagt en strategi, der gør op med parallelsamfund. 

Bedre fordeling i daginstitutioner. Tidligere opsporing af udsatte børn. Målrettede sprogprøver. Styrket 

politiindsats. Hård indsats mod kriminelle. Og et mål om, at Danmark ikke har ghettoer i 2030. 

I alt 20 konkrete tiltag. Forankret i syv politiske aftaler. Med bred politisk opbakning. Et godt og markant afsæt 

– for et langt sejt træk. Som vi ikke må glemme her i Folketinget, når andre dagsordener presser sig på. 

Regeringen vil fremlægge en række lovforslag på baggrund af de politiske aftaler. Tak til alle jer, som har 

bakket op. 

Vi skal skabe et stærkt fællesskab. Og vi skal skabe det sammen. 

 

*** 

 

Men vi skal også sige fra. Som i helt fra. Overfor dem, som misbruger tilliden. 

Hovedstadsområdet oplever lige nu nye bandeuroligheder. Skyderier på åben gade blandt helt uskyldige 

borgere. 

Vi skal aldrig acceptere den form for afstumpet adfærd. 

Jeg ved, at politiet tager situationen meget alvorligt. Er massivt til stede i de berørte områder. 

Regeringen har skærpet straffene for bandekriminalitet. Også for skyderi i det offentlige rum. 

Samtidig har anklagemyndigheden nu nedlagt et foreløbigt forbud mod gruppen Loyal to Familia. Og bedt 

domstolene tage stilling til, om man kan opløse gruppen. 

Det lykkedes at stoppe sidste års bandekonflikt. Ikke mindst på grund af en stor indsats fra politiet. Også 

denne gang sættes alle kræfter ind på at stoppe banderne. 

 

*** 

 

Danmark skal være lukket for dem, der ikke vil fællesskabet. 

Men åbent for dem, som gør det stærkere. Dygtige, udenlandske talenter. 

Danske virksomheder skaber den velstand, som muliggør velfærd. 



Derfor er det alvorligt, når de ikke kan få de medarbejdere, de har brug for. 

Hver udlænding, som kommer til Danmark på det, der hedder beløbsordningen, bidrager med hundredtusindvis 

af kroner til de offentlige kasser. Samlet set tæt på halvanden milliard kroner hvert år. 

Penge, som vi kan bruge direkte til uddannelse, sundhed, velfærd. 

Alligevel insisterer et flertal udenom regeringen på, at gøre det så bøvlet som muligt for danske virksomheder 

at ansætte talenter fra udlandet. 

Folketingets opgave er ikke at modarbejde danske virksomheder. Tværtimod. 

Vi skal give virksomhederne ordentlige vilkår. De skal ansætte medarbejdere på gode vilkår. 

Regeringen har længe forsøgt at få opbakning til at ændre reglerne. Uden held.  

Nu forsøger vi igen. Med inddragelse af arbejdsmarkedets parter. Som heller ikke ønsker unødigt bøvl. 

I morgen vil regeringen fremlægge et udspil. Det skal også gøre det lettere at tiltrække medarbejdere fra 

lande, som vi i forvejen har stærke økonomiske bånd til. Som USA, Canada, Singapore, Japan. 

Danske virksomheder, skal have den kvalificerede arbejdskraft, de mangler – uden at vi åbner døren for dem, 

vi ikke har brug for. 

Denne gang håber jeg, at et flertal i Folketinget vil være med til at løse problemerne. De er reelle. Og de 

vokser. 

Fællesskabet bliver ikke svækket af at få dygtig hjælp udefra. 

 

*** 
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